



Invitation Senior-Friendly Business Program Orientation Session

The Moncton Senior-Friendly Sub-committee cordially invites you to attend the upcoming Senior-Friendly Business **orientation session** for businesses

September 19, 2018, 2:00 p.m.
November 7, 2018, 2:00 p.m.
6th floor meeting room, Moncton City Hall

Did you know?

- ✓ Moncton Census Metropolitan Area (CMA) median age on the rise*
- ✓ 35.5% of the population in both the City and CMA is now above 50*
- ✓ Moncton has a Mayor's Seniors Advisory Committee who acts as the liaison body between the Mayor and Moncton's seniors to improve the quality of life for seniors
- ✓ Moncton was accepted into the World Health Organization's Global Network of Age-friendly Cities and Communities
- ✓ Moncton first municipality to be recognized in the New Brunswick Age-Friendly Community Recognition Program
- ✓ Moncton has a 5-year Senior-Friendly Community Action Plan

*Source: 2011 Census

What is a senior-friendly business?

A senior-friendly business takes the needs and preferences of older adults into consideration, by providing friendly quality services and facilities to its customers.

The Senior-Friendly Business Program is one of the components of Moncton's Senior-Friendly Community Action Plan. It seeks to recognize businesses that have demonstrated a clear and conscious effort to be Senior-Friendly.

For more information and to register http://www.moncton.ca/Residents/Seniors/senior_reg_form.htm.

Invitation séance d'orientation Programme entreprise amie des aînés

Le sous-comité ami des aînés de Moncton vous invite à assister la prochaine **séance d'orientation** pour les entreprises amies des aînés

14 heures, le 19 septembre 2018
14 heures, le 7 novembre 2018
salle de réunion 6^e étage, hôtel de ville de Moncton

Saviez-vous que?

- ✓ L'âge médian de la région métropolitaine de recensement (RMR) de Moncton augmente*
- ✓ 35,5 % de la population dans la ville et dans la RMR est maintenant âgée de plus de 50 ans*
- ✓ Moncton a un Comité consultatif des aînés créé par le maire qui joue le rôle d'organisme de liaison entre le maire et les aînés de Moncton.
- ✓ Moncton a été admis dans le Réseau mondial des villes et des communautés amies des aînés de l'Organisation mondiale de la santé.
- ✓ Moncton a été la première municipalité reconnue dans le Programme de reconnaissance des collectivités amies des aînés du Nouveau-Brunswick
- ✓ Moncton a un plan d'action quinquennal pour une collectivité amie des aînés

*Source : Recensement 2011

Qu'est-ce qu'une entreprise amie des aînés?

Une entreprise amie des aînés tient compte des besoins et des préférences des adultes plus âgés en offrant un service amical et des installations conviviales et de qualité à ses clients.

Le Programme d'entreprise amie des aînés est une des composantes du plan d'action pour une collectivité amie des aînés et cherche à reconnaître les entreprises qui ont fait preuve d'un effort évident et conscient pour être amies des aînés.

Pour plus d'information et pour vous inscrire : http://www.moncton.ca/Residants/aines/aines_formulaire.htm.



Please note that while there is no cost to join the program, it is mandatory to attend a 45-minute orientation session in order to obtain certification.

Veillez prendre note qu'il n'a aucun coût associé avec adhéré au programme, il est obligatoire d'assister à une séance d'orientation de 45 minutes pour être certifié.

Congratulations to the following businesses for obtaining their senior-friendly business designation

Félicitations aux entreprises suivantes qui ont obtenu la certification d'Entreprise amie des aînés

Senior-Friendly Businesses / Entreprises amies des aînés

3+ Corporation
Achieve Financial
Active Motion Health & Sport Brace
Advanced Digital Hearing
Alzheimer Society of NB-Moncton Resource Centre
Argus Hearing Center
Cafe Codiac
Café Cognito
Capitol Theatre
CAFi (Centre d'accueil et d'accompagnement francophone des immigrants du Sud-Est du Nouveau-Brunswick)
Carlson Wagonlit Harvey's Travel
Canadian Tire (ch. Mountain Rd)
Casino New Brunswick Nouveau-Brunswick
Centennial Rotary Lodge/Pavillon Rotary au parc du Centenaire
City of /Ville de Moncton (City Hall/hôtel de ville)
City of/Ville de Moncton (Operations Centre/centre des operations)
Corn Crib Natural Foods
Downtown Moncton Centre-ville Inc.
Dr. Cheryl Hache MacDonald Chiropractic
Elmwood Home Hardware
Fergusons Funeral Home
Forbes Roth Basque
Ford's Family Pharmacy & Wellness Centre
Golden Years Estates, Ltd.
H & R Block (537, Mountain Rd.)
Harding Medical
Hospice Greater Moncton
The Hospice Shoppe
Jean-Coutu (404, rue St. George St.)
Jean Coutu (1116, ch. Mountain Rd.)

Lifetime 360 Home Accessibility Solutions
MacArthur's Nurseries
Magnetic Hill Zoo de Magnetic Hill
Marché Moncton Market
Mapleton Rotary Lodge/Pavillon Rotary Mapleton
Medicine Shoppe Pharmacy (90, ch. Mapleton Rd.)
Medicine Shoppe Pharmacy (120, ch. Shediac Rd.)
Medicine Shoppe Pharmacy (960, boul. St. George Blvd.)
Medicine Shoppe West Main
Moncton Coliseum / Colisée de Moncton
Moncton Lions Community Centre
Moncton Public Library
Musée acadien de l'Université de Moncton
North End Massage Therapy
Omista Credit Union (151, rue Cornhill St.)
Omista Credit Union (1192, ch. Mountain Rd.)
Pastalli
Peoples Park Tower & Camden Park Terrace
Place Resurgo Place
Price Preston Podiatry
RD MacLean Co. Ltd.
Rehab One Performance Center
Riverside Warehousing Ltd.
Royal LePage Atlantic
Scotiabank (780, rue Main St.)
Shoppers Drug Mart (681, ch. Mountain Rd.)
Sobeys Elmwood Drive
Sobeys Vaughan Harvey Blvd.
Tango Medical
The Shoe Tree
Staples Drugs Ltd.
Thera-Ped Foot & Ankle Clinic
We Care Home Health Care
YMCA of Greater Moncton